
Referat– Bestyrelsesmøde Bordtennis Danmark  

   
Dato: 19. august 2024 
 
Deltagere: Henrik Vendelbo (HV - mødeleder), Martin Ljung Christensen (MLC), Pia Toelhøj (PT), 
Christian Fredensborg Jakobsen (CFJ), Sune Bøndergaard Røjkjær (SBR) 
Puk Kirkeskov Hvistendal (PKH - referent) 
 

Dagsordenen  
 

1. Nyt fra formanden (orientering) 

• OL opsummering: fantastisk oplevelse personligt for 6 dages flot deltagelse, 
inviteret af DIF. Utrolig eksponering om vores sport og flot spil af spillerne. Ved 
kampen i 2. runde for Anders Lind var både kulturministeren, formanden for DIF og 
sportschefen for Team Danmark interesserede og begejstrede tilskuere. 

• NETU opdatering: nyt efter afholdt kongres i Riga 16-18. august. Norge overtog 
præsidentposten efter Danmark jfr. Tidligere aftaler om at posten går på skift. 
NETU valgte også at prioritere en ny struktur og rammer for mesterskaberne. 
Sportsligt gik det rigtig godt. 

• ETTU indstillinger til kongressen i Linz under EM i oktober. For Danmark stiller Arne 
Madsen op til Club competition official og Henrik Vendelbo stiller op til ETTUs 
medlemmer i ITTF Council, hvor love og regler vedtages endeligt. 

• Henvendelse vedr. turneringsmulighed – Formanden orienterede.  

• Rådhusarrangement 12-13. november med BAT 60+ - flot opbakning fra VELUX 
Fonden og Københavns Kommune til eventen. Stor ros og anerkendelse til BAT 60+. 
Deltager en af dagene som officiel repræsentant for BTDK.  
 

 
2. Økonomi – halvårsregnskab (godkendelse) 

• Halvårsregnskab blev gennemgået og godkendt 

• Bordtennis Danmark blev udtrukket til revision af Team Danmark, og har indleveret 
samtlige bilag. Regnskabet blev godkendt uden kommentarer. 

 
2. Rollefordeling (uddeles på mødet) (godkendelse) 

• Gennemgået og justeret til. Udsendes med referat. Godkendt. 
 

3. Ny  Bordtennis Danmark strategi 2026-2029 (drøftelse) 
Ved klubbernes dag afholdt vi en omfattende workshop, som var første trin i processen 
mod en ny strategi. Vi fik vigtige input til det næste trin i processen mod at lave en ny 
strategi for Bordtennis Danmarks arbejde. Administrationen har samlet op fra de 3 af 4 
workshops og samlet den gennemgående input i værdiord og 4 foreløbige kategorier. 
Bestyrelsen debatterede disse kategorier samt en overordnet vision, der kan samle alle 
indsatser. Den 31. august er der Strategiseminar i Odense – her vil ledergruppen indgå i en 
nærmere drøftelse af de foreløbige kategorier.  



 
De 4 foreløbige kategorier er: 
- Stærke klubber og vigtige fællesskaber (kultur i sporten, faciliteter, udvikling af 

bestyrelser med fokus på unge frivillige, lette redskaber til klubberne mv) 
- Børn og unge (Skolesamarbejder, begynderaktiviteter og nye træningsmetoder, det 

gode børnemiljø) 
- Talent arbejde (træner, frivilig og spiller) 
- Bordtennis – en sund sport (mental og fysisk pleje af kroppen) 

o Aktiv alderdom/ sundhed/fællesskab 
 
Udover disse kategorier, var der en række værdiladede ord, som gik igen flere steder, som som 
kan anvendes til den endelige strategi. Disse gennemgås på mødet den 31. Værdier som 
rummelighed, fællesskab, en sport der kan dyrkes hele livet var blandt andet oppe at vende. 
 
Bestyrelsen genkender ovenstående indsater, som ikke er i prioriteret rækkefølge.  
 
Bestyrelsen vil den 31. have fokus på at hvert punkt beskrives med linjer om hvad vi vil have ud af 
indsatserne. Så HVORFOR skal følge med. 
 
Materialet skal præsenteres for DIF den 8. september, hvor vi nu har fået klarhed over, at ikke 
hele bestyrelsen eller ledergruppen behøver at deltage. Administrationen foreslår minimum 2-3 
fra bestyrelsen og en repræsentant fra ledergruppen. Godkendt. 
 

 
4. DM koncept (godkendelse) 

Stævnegruppen bestående af Michael Ryding, Knud Andersen, Torsten Hansen, Peter Kaag og 
Allan Sørensen har revideret konceptet for Ungdoms DM. 

Stævnegruppen har inddraget egne erfaringer fra UDM kvalifikationen 2024 samt evalueringen af 
UDM 2024 i forbindelse med revideringen af konceptet. (Se bilag) 

Bestyrelsen godkendte konceptet, men ønsker en evaluering forud for næste år for at vurdere, om 
de input, som ledergruppen er kommet med skal implementeres – herunder minimumsdeltagelse 
ved antal stævner.  
 
Det understreges at der skal være ens borde i alle finaleafsnit. 

 
5. Licens ved begynderstævner (godkendelse) 

Det har være lidt utydeligt, om begynderstævnerne er omfattet af den nye licens for børn og unge. 
Da stævnerne ikke er omfattet af ratinglisten, og vi ønsker at fordre lav barriere for de nyeste 
spillere på dette niveau, indstilles til beslutning, at denne målgruppe ikke skal indløse licens. 
 
Bestyrelsen tilslutter sig indstillingen, således at begynderstævnerne ikke er omfattet af at 
spillerne indløser licens. 

 
6. Internationale events (drøftelse) 



Som led i medlemsskabet i NETU, går mesterskaberne på omgang og det er Danmarks tur til at 
afholde følgende stævner. 

• NETU veteran i 2026 

• NETU junior i 2027 
Bestyrelsen bakker op om denne plan, som kan klargøre organisationen til større internationale 
events. 
 

 
7. Good governance 

Punkt fra sidste møde vedr. good governance: her henvises til §6 i Bordtennis Danmarks 
Vedtægter samt forretningsordenen for bestyrelsen. Bestyrelsen bedes tage beslutning om dette 
rækker. 

Link til Vedtægter §6: https://bordtennisdanmark.dk/om-btdk/vedtaegter/ 
Link til Forretningsordenen punkt. 11 : Forretningsorden 

 
Bestyrelsen godkender de nuværende beskrivelser og har en inten arbejdsgang om åbenhed og 
ærlighed i alle diskussioner.  
 

8. Nyt fra kontoret – v. PKH (orientering) 
 

• BAT60+ - arbejder på et kommisorium for gruppen i samarbejde med BAT 60+. 
VELUX Fonden og Københavns Kommune har desuden støttet Bat60+ Bordtennis 
event på Københavns Rådhus Det er 12+13 nov. 

 

• Bornholm – Proces med fornyet struktur skrider fremad – sidste møde den 13. 
august forløb i god stemning og der blev opnået enighed. Dette præsenteres på 
næste bestyrelsesmøde. Bornholm har et rigtig godt drive og ønsker at udvikle 
bordtennissporten.  
 

• Microsoft og DIF - Vi er stadig i proces med at overgå til egen licens hos Microsoft 
med DIF hjælp. Dette kan have effekt på budget i 2025.  

 

• Nyt logo: Denne proces sættes i gang her i efteråret.  

• Dansk Skoleidræt: vi har testet et samarbejde før sommerferien og har endnu et 
samarbejde i Brøndby her i efteråret. Hvis alt gå vel, vil vi overveje et nationalt 
samarbejde på skoleområdet i samarbejde med foreningerne. 

• Firmaidrætten: Vi er igang med at afsøgt muligheden for samarbejde omkring 
Bordtennis event under Danmarks Motionsuge. Dette hører bestyrelsen nærmere 
om på næste møde, såfremt vi når i mål. 

 
 

9. Eventuelt: - Ingenting under eventuelt. 
 

 

https://bordtennisdanmark.dk/om-btdk/vedtaegter/
chrome-extension://efaidnbmnnnibpcajpcglclefindmkaj/https:/bordtennisdanmark.dk/wp-content/uploads/2023/10/Forretningsorden-for-BTDKs-bestyrelse-godkendt-21.-juni-2023.pdf

